
 

                                                     Z Á P I S N I C A  

z I. zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Šiba, ktoré sa konalo dňa  06.03.2025 v kancelárii 

starostu obce  
 

P r í t o m n í:  Peter Lenárt, starosta obce 

               Poslanci: Zuščík Radoslav, Čižmárová Ľudmila, Vujčíková Kamila,  

                                         Zamborský Gabriel, Tilický Rudolf, Alena Kravčíková,  

                                         Buliščák Miroslav 

                         B l a ž e j č í k o v á  Anna – kontrolórka 

N e p r í t o m n í:  - 

                                      

P r o g r a m:  1. O t v o r e n i e 

                         2. Schválenie programu zasadnutia  

   3. Voľby overovateľov zápisnice  

                         4. Interpelácia poslancov 

     5. Kontrola plnenia uznesenia 

   6. Schválenie VZN o stanovení správneho poplatku k žiadosti o súhlas na    

                             použitie pyrotechnických výrobkov  na území obce Šiba 

                         7. Schválenie VZN o určení školského obvodu základnej školy zriadenej     

                             obcou Šiba  

    8. Schválenie VZN o určení spádovej materskej školy zriadenej obcou Šiba 

    9. Schválenie VZN o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie povinnej    

                              školskej dochádzky v základnej škole zriadenej obcou Šiba  

  10. Schválenie VZN o určení výšky príspevku v materskej škole a v školských   

                              zariadeniach zriadených obcou Šiba  

  11. Schválenie štatútu obce Šiba 

  12. Informácie o stave projektu – Rekonštrukcia kuchyne v kultúrnom dome Šiba  

  13. Schválenie plánu akcií na rok 2025 

  14. Rôzne 

                        15. Návrh uznesenia 

                        16. U k o n č e n i e    

 

1. O t v o r e n i e 

     Prvé zasadnutie OZ otvoril a viedol starosta obce Peter Lenárt. Privítal prítomných poslancov. 

Konštatoval, že toto zasadnutie je uznášania schopné. Predložil doplnenie programu o bod – Voľba 

hlavného kontrolóra a dal program rokovania na schválenie, ktorý bol jednohlasne prijatý. Taktiež 

v tomto bode starosta obce určil za  overovateľov zápisnice,  p. Ľudmilu Čižmárovú a p. Alenu 

Kravčíkovú.  

 

4. I n t e r p e l á c i a   p o s l a n c o v 

    V tomto bode mohli vystúpiť poslanci so svojimi pripomienkami ( postrehmi ) resp.  

pripomienkami od občanov. P. Čižmárová vystúpila s pripomienkou občianky ohľadom ohňostrojov 

na Silvestra. Či sa nemôžu zakázať. P. Kravčíková mala pripomienky od občanov a to verejné 

osvetlenie aby svietilo dlhšie lebo posledný vlak chodí o polnoci, rozpis omší na obecnej stránke aby 

boli už v nedeľu, schôdza ohľadom ÚP obce nebola vyhlásená a ohľadne kontajnerov ako vážia 

a tiež sa pýtala, či budú na oknách v obchode namontované žalúzie. P. Zamborský predniesol 

pripomienku občana bývajúceho v bytovke, že mu zateká cez okno aký je postup ak chce vymeniť, 

ďalší občan tiež ohľadne bytovky, aby sa na dvere namontoval spomaľovač. P. Vujčíková predniesla 

pripomienku, aby sa vyhlásilo alebo poriešilo, že majitelia psov nezberajú exkrementy po svojich 

psov. Starosta obce sa následne vyjadril k jednotlivým pripomienkam. Čo sa týka ohňostrojov, na 

dnešnom zasadnutí sa bude schvaľovať v zmysle zákonných povinnosti obce,  všeobecné záväzné 

nariadenie k danej problematike. Čo sa týka verejného osvetlenia starosta obce sa vyjadril, že 

samotné nastavenie intervalu zapnutia a vypnutia verejného osvetlenia, obecné zastupiteľstvo po 

diskusii v rámci konsolidácie obecných výdavkov, nastavilo a schválilo tak, ako je v súčasnej 

podobe . Na základe tohto rozhodnutia, starosta obce požiadal Východoslovenskú distribučnú a. s. , 

o zmenu, ktorá vykonala nový prepočet sadzby  za využívanie služby,  čoho výsledkom bolo aj 



uzatvorenie dodatku k zmluve, ktorú máme s nimi uzatvorenú.  K rozpisom sv. omší, starosta dodal, 

že síce to nie je povinnosť obce, no on sa v rámci čo najlepšej informovanosti občanov snaží aj tento 

rozpis publikovať, či už na obecnej webovej stránke cez pracovníka úradu, alebo aj na sociálnych 

médiách obce, ale iba za predpokladu, že sa dané informácie k nemu dostanú.  Ak ich nemá, alebo 

ich dostane oneskorene, tak aj dané zverejnenie je tomu priamo úmerné. Ohľadne verejného 

prerokovania návrhu územného plánu, starosta obce argumentoval, že termín bol riadne vyhlásený 

obecným rozhlasom, bol zverejnený na webovej stránke obce, taktiež pozvánka bola vyvesená nie 

len na úradnej tabuly pri obecnom úrade, ale aj na ostatných tabuliach, ktoré máme k dispozícii 

v obci. Takže danú pripomienku považuje za nepravdivú a neopodstatnenú.   K váženému 

množstevnému spôsobu zberu komunálneho odpadu, starosta obce sa vyjadril, že je to nová vec pre 

nás všetkých a je potrebný čas na to, aby sme sa všetci s týmto spôsobom vžili. No podľa poznatkov 

na úrovni viacerých samospráv ( a nie len v našom okolí ), je to vec, na ktorú prejdú postupne aj 

ostatné samosprávy. Starosta obce zastáva stále názor, že je to jediná možnosť, ako znížiť množstvo 

komunálneho odpadu a tým zvýšiť samotnú vytriedenosť v obci, výsledkom čoho bude spomalenie 

neustáleho zvyšovania poplatkov za odpad. Starosta požiadal poslancov, aby aj oni ľuďom 

príležitostne vysvetľovali nový princíp zberu komunálneho odpadu. Ohľadne separovaného zberu, 

starosta po komunikácii so zberovou spoločnosťou informoval, že vrecia ( okrem tenkých – 

jednorazových ), ak nebudú uzatvorené, zamestnanci ich budú vracať naspäť do domácnosti. Starosta 

presadil aj požiadavku, aby to tak bolo aj pri ostatných vreciach t. j. ktoré nie sú označené 

spoločnosťou KOSIT. Ohľadne havarijného stavu okien v bytovke, podotkol, že  je to v štádiu 

riešenia a v blízkej budúcnosti táto vec bude dotiahnutá do konca. Ohľadne spomaľovača na dvere 

v bytovom dome,  je potrebné spraviť prieskum trhu a nájsť vhodného dodávateľa s tým, že následne 

sa daná vec zakúpi  z fondu opráv. Ohľadne psov sme teraz mali problém, ktorí sa riešil aj so 

spoločnosťou Druhá šanca, lebo po obci sa potulovali psi a nevedelo sa čie sú. Starosta aj vyhlásil 

aby si občania uviazali svoje psi a zabránili voľnému pohybu psov po obci,  ale prišlo sa na to že sú 

to túlavé psi, ktoré sa odchytili v spolupráci obecného úradu a odovzdali sa do útulku. Je ťažké 

vysvetľovať majiteľom psov, aby si strážili svoje psi a upratovali po nich. Je to dlhodobý problém, 

ktorý viac menej je  aj o samotnom charaktere poniektorých ľudí žijúcich v našej obci. P. Zuščik 

položil otázku či už je známe odkedy sa zatvorí cesta do Bardejova z dôvodu dokončenia 

rekonštrukcie. Starosta zatiaľ nemá žiadne informácie ani nikto nezvoláva žiadnu schôdzu ohľadne 

odstávky. P. Zamborský dal ešte pripomienku, že z jeho hľadiska jedno strešné okno na ObBS nie 

je dobré riešené a má obavu, že bude zatekať z dôvodu nesprávneho sklonu. Starosta danú 

pripomienku zobral na vedomie a predloží ju stavebnému dozorovi stavby. K žalúziám na oknách 

v obchode poznamenal, že v zmysle projektu čo si dobre pamätá, budú osadené.     

   

5. K o n t r o l a    p l n e n i a    u z n e s e n i a 

     Kontrolu plnenia prijatého uznesenia zo dňa 11.12.2024 predniesol starosta obce v rámci svojich 

poznámok.  

 

6. Schválenie VZN o stanovení správneho poplatku k žiadosti o súhlas na použitie 

pyrotechnických výrobkov  

     V tomto bode starosta obce oboznámil poslancov, že bol vyvesený Návrh VZN o stanovení 

správneho poplatku k žiadosti o súhlas na použitie pyrotechnických výrobkov na internetovej 

stránke obce aj na úradnej tabuli. K návrhu VZN neboli od občanov podané žiadne pripomienky. 

Starosta požiadal poslancov o ich vyjadrenia a o schválenie VZN. Poslanci nepodali žiadne 

pripomienky a VZN bolo jednohlasne prijaté.  

 

 

7. Schválenie VZN o určení školského obvodu základnej školy zriadenej obcou Šiba  

     V tomto bode starosta obce oboznámil poslancov, že bol vyvesený Návrh VZN o určení 

školského obvodu základnej školy zriadenej obcou Šiba. K návrhu VZN neboli od občanov podané 

žiadne pripomienky. Starosta požiadal poslancov o ich vyjadrenia a o schválenie VZN. Poslanci 

nepodali žiadne pripomienky a VZN bolo jednohlasne prijaté.  

 

 

8. Schválenie VZN o určení spádovej materskej školy zriadenej obcou Šiba  



        V tomto bode starosta obce oboznámil poslancov, že bol vyvesený Návrh VZN o určení 

spádovej materskej školy zriadenej obcou Šiba. K návrhu VZN neboli od občanov podané žiadne 

pripomienky. Starosta požiadal poslancov o ich vyjadrenia a o schválenie VZN. Poslanci nepodali 

žiadne pripomienky a VZN bolo jednohlasne prijaté.  

 

9. Schválenie VZN o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej 

dochádzky v základnej škole zriadenej obcou Šiba  

     V tomto bode starosta obce oboznámil poslancov, že bol vyvesený Návrh VZN o určení miesta a 

času zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole zriadenej obcou Šiba. 

K návrhu VZN neboli od občanov podané žiadne pripomienky. Starosta požiadal poslancov o ich 

vyjadrenia a o schválenie VZN. Poslanci nepodali žiadne pripomienky a VZN bolo jednohlasne 

prijaté.  

 

10. Schválenie VZN o určení výšky príspevku v materskej škole a v školských zariadeniach 

zriadených obcou Šiba 

     V tomto bode starosta obce oboznámil poslancov, že bol vyvesený Návrh VZN o určení výšky 

príspevku v materskej škole a v školských zariadeniach zriadených obcou Šiba. K návrhu VZN 

neboli od občanov podané žiadne pripomienky. Starosta požiadal poslancov o ich vyjadrenia 

a o schválenie VZN. Poslanci nepodali žiadne pripomienky a VZN bolo jednohlasne prijaté.  

 

11. Schválenie štatútu obce Šiba 

     V tomto bode starosta predniesol návrh nového štatútu obce, kde boli doplnené niektoré 

informácie. Štatút bol poslancom zaslaný na email. Starosta požiadal poslancov o ich vyjadrenia 

a o schválenie štatútu obce. Poslanci nepodali žiadne pripomienky a štatút bol jednohlasne prijatý.  

 

12. Informácia o stave projektu – Rekonštrukcia kuchyne v kultúrnom dome Šiba  

     Starosta informoval poslancov o stave rekonštrukcie kuchyne v KSB. Stavebné práce už boli 

ukončené, teraz sa dokončujú steny na chodbe a nakupuje sa zariadenie. Poslanci sa následne so 

stavom zrekonštruovanej kuchyne oboznámili aj na osobnej obhliadke.  

 

13. Schválenie plánu akcií na rok 2025  

     V tomto bode starosta obce a poslanci prechádzali a konkretizovali akcie, ktoré by sa mohli konať 

v obci v roku 2025. Preberali ping-pongový turnaj, ktorý sa stal tradíciou, ale z dôvodu, že v sále 

kultúrneho domu sa nachádzajú veci z kuchyne, nie je vhodný priestor na jeho usporiadanie. Táto 

akcia sa tohto roku konať nebude, ale ako náhradu starosta navrhol, aby sa konal v lete nohejbalový 

turnaj. Ďalej sa riešili akcie ako Memoriál Janka Banasa (21.06.) a hneď o týždeň Deň obce Šiba 

(29.06), posedenie s dôchodcami (05.10.), Mikuláš (07.12), Prechod Šiba-Čergov (27.12), Silvester 

pri kostole (31.12).  

 

14. Rôzne 

     V tomto bode starosta predniesol Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za rok 2024. 

Poslanci správu vzali na vedomie. Ďalej starosta informoval poslancov, že turbíny na streche sú už 

namontované a bude sa pokračovať v zatepľovaní podkrovia. Je možnosť žiadať o dotáciu z MF SR 

na individuálne potreby, starosta spolu s poslancami sa zhodli, aby sa podala žiadosť o kamerový 

systém v obci. Ďalej sa poslanci vrátili k projektu revitalizácie cintorína. Starosta im ukázal vizuálny 

návrh ako navrhuje projektant vyriešiť horný vstup. Ide o to, že je tam veľký sklon a projektant musí 

dodržiavať určitý sklon. Ak chce dodržať určité pravidla, musí sa tam vystavať určitá plocha 

s výškovým prevedením ( vo výške 1,5 m ), čo bude priestorovo na našom cintoríne nie veľmi 

esteticky dobre vyzerať. Poslanci diskutovali a rozhodli, že obec s touto alternatívou nesúhlasí. 

Upraví sa len vstup z dola a parkovisko. Hore sa upraví len vstup a vybuduje oplotenie. Danú vec 

ešte budú preberať na nasledujúcom zastupiteľstve a budú sa snažiť ju uzavrieť. Starosta obce 

oboznámil poslancov, že je tu ešte možnosť zakúpiť kontajnere pre separovaný zber. Nákup by sa 

splácal 5 rokov. Tento nákup by sa premietol občanom do poplatku za odpad. Na mesiac by to 

vychádzalo okolo 0,65 € za rok 7,80 €. Poslanci po diskusii presunuli rozhodnutie na ďalšie 

zasadnutie. V tomto bode sa starosta vrátil k doplnenému bodu programu voľbe hlavného kontrolóra 

obce. Obec musí vyhlásiť konkurz a schváliť komisiu. Do komisie k voľbe hlavného kontrolóra boli 



navrhnutý a schválený títo poslanci p. Zuščik, Tilický a Zamborský. Obálky je potrebné doručiť do 

02.04.2025 do 10.00 hod. Voľby sa uskutočnia 16.04.2025.    

 

 

15. Návrh uznesenia    

     V tomto bode boli prednesené všetky schválené uznesenia.  

 

 16. U k o n č e n i e 

     Starosta obce sa poďakoval prítomným za ich účasť a týmto zasadnutie OZ ukončil. 

 

 

V Šibe,  11.03.2025       

                                                                                             Peter Lenárt  

                                                                                               starosta obce 

Overovatelia:                                     

                  

Ľudmila Čižmárová                ...................................                       

 

Alena Kravčíková                   ..................................... 


